



東莞同鄉會方樹泉學校

T.K.D.S. Fong Shu Chuen School

九龍油麻地東莞街 43 號 43 Tung Kun Street, Yaumatei, Kowloon

校長月報 (二零一四年十月)


A newsletter from the Principal (October, 2014)

日期(Dates)	紀 事 (Events)
4/10 至 20/12	電腦科及圖書科：為鼓勵同學善用餘暇，學校逢星期六開放電腦室及圖書館供學生使用，開放時間為上午 9:30 至正午 12:00。 Computer Studies and Library: The computer room and library are opened every Saturday from 9:30 a.m. to 12:00 noon.
5/10	學生支援組：開展全年 4 期的「校本調適計劃」，為 20 名有特殊學習需要的學生訂定個人學習目標，以提升學生對中、英、數三科的興趣。 Student Support: 20 SEN students participated in the 4-phase School-based Adaptation Program. Individual learning targets will be set up for them in order to increase their interest in learning Chinese, English and Maths.
6/10	電腦科：開展平板電腦互動課，一至六年級同學均會使用 iPad 進行課堂學習。 Computer Studies: Interactive learning lesson using tablets started. Students will use iPad to learn interactively.
7/10	英文科：開展劍橋英語班 English Language: Cambridge English Classes started. 16 名家長出席六年級上學期家長晚會。 16 parents attended the first term P.6 parents' night.
8/10	課外活動組：參加由香港精英運動員協會主辦的「活力香港—動感校園」計劃，首個項目為「活力操」，由 Studiodanz 派專業教練來校教授三、四年級同學練習活力操。 Extra-curricular Activities: Our school has joined the 'Active school' Project organized by Hong Kong Elite Athletes Association. The first event was 'Vitarobics'. Professional instructors from Studiodanz came to train P.4 students to enjoy the sport. 24 名家長出席四年級上學期家長晚會。 24 parents attended the first term P.4 parents' night. 學習支援組：開展「校本言語治療」服務，本年度繼續與「啟言堂言語治療及復康訓練中心」協作，指導及訓練時間為逢星期三上午 8:15 至下午 12:15 或 3:35。 Learning Support: Speech Therapy Services provided by Speech Therapy and Rehabilitation Training Centre Limited started. The speech therapist will provide professional guidance and training classes every Wednesday from 8:15a.m. to 12:15p.m. or 3:35 p.m.
9/10	學生事務組：防疫注射——一年級及六年級同學接種麻疹、流行性腮腺炎及德國麻疹混合疫苗；六年級同學接種乙型肝炎疫苗。 Student Affairs: Students from P.1 and P.6 took vaccination : Measles, Mumps & Rubella (MMR) Vaccine for P.1 and P.6 students ; Hepatitis B Vaccine for P.6 students. 25 名家長出席三年級上學期家長晚會。 25 parents attended the first term P.3 parents' night. 圖書科：為培養同學良好的閱讀習慣及推動親子閱讀，除於禮堂增設「親子閱讀角」外，更與「書伴我行(香港)基金會」舉辦一場「齊來說故事」活動，並邀請家長共同參與，以享受親子說故事的樂趣。 Library: In order to nurture students with good reading habits and promote parent-child reading, the 'Parent-child Reading Corner' is set up in the school hall. Story-telling activity was jointly held by the school and 'Bring Me a Book Hong Kong' for P.1 and P.2 students and parents.

10/10	<p>家長教師會：開展為期 8 節的第一期「正能量義工隊」活動(逢星期五)，進行手工製作活動。</p> <p>PTA: The 1st Phase of the Volunteer Team started with 8 lessons in total every Friday.</p> <p>19 名家長出席五年級上學期家長晚會及「五年級預備升中家長講座」。</p> <p>19 parents attended the first term P.5 parents' night and the talk on the preparation of the SSPA for P.5.</p>
13/10	<p>39 名家長出席二年級上學期家長晚會。</p> <p>39 parents attended the first term P.2 parents' night.</p> <p>圖書科：開展「小作家計劃」，以培養同學的創意思維及寫作技巧，並增強同學的語文能力。經甄選後，5 組共 18 名五、六年級同學入圍。如表現理想，學校將為表現優秀的同學出版其作品，以茲鼓勵。</p> <p>Library: The Young Writers Program started. 18 selected students from P.5 to P.6 will be trained on writing, thinking and observation skills. Outstanding works will be published as an encouragement.</p>
14/10	<p>56 名家長出席一年級上學期家長晚會。</p> <p>56 parents attended the first term P.1 parents' night.</p>
15/10-22/10	<p>視藝科：舉行「年曆卡設計比賽」，優秀作品將印刷成年曆卡。</p> <p>Visual Arts: The 'Calendar Card Design Competition' was held. Outstanding design will be printed as calendar cards.</p>
16/10	<p>課外活動組：全校 524 名師生及家長前往烏溪沙青年新村參與戶外學習日。</p> <p>Extra-curricular Activities: 524 students, teachers and parents participated in the School Picnic at Wu Kwai Sha Youth Village.</p>
21/10	<p>課程組：8 名家長參與 1C 班家長觀課（英語閱讀及寫作課堂）。</p> <p>Curriculum: 8 parents attended parents' lesson observation of Class 1C (PLP-R/W).</p>
22/10	<p>學習支援組：於早會期間舉行由言語治療師主持的「言語治療短講」，教授全校同學語音知識。</p> <p>Learning Support: A talk was held by the speech therapist during the morning assembly. Phonetic knowledge was taught.</p>
23/10	<p>英文科：28 名家長出席「PLP-R/W」家長工作坊。</p> <p>English Language: 28 parents attended PLP-R/W Parents' Workshop.</p> <p>課程組：4 名家長參與 1D 班家長觀課（英語閱讀及寫作課堂）。</p> <p>Curriculum: 4 parents attended parents' lesson observation of class 1D (PLP-R/W).</p>
27/10	<p>電腦科：開展「my-IT Farm 學習城」自學平台計劃，同學透過遊戲及問答鞏固各科知識。同學必須於每兩星期內最少完成中、英、數科各 10 題題目。</p> <p>Computer Studies: The self-learning platform 'my-IT Farm' started. Students have to finish at least 10 questions for Chinese Language, English Language and Maths every 2 weeks.</p> <p>視覺藝術科：4 名六年同學參與由油尖旺區防火委員會舉辦的「立體吉祥物設計比賽」。</p> <p>Visual Arts: 4 P.6 students participated in the 'YTMDFSC Mascot Design Competition' organized by Yau Tsim Mong District Fire Safety Committee.</p> <p>校務組：香港教育學院學員潘家福先生到校進行為期八星期的數學(4A)及常識科(2A & 3A)實習課。</p> <p>School Affairs: Student teacher from the Hong Kong Institute of Education, Mr. Poon started Maths practicum in Class 4A and General Studies practicum in Class 2A and 3A for 8 weeks.</p>
28/10	<p>課程組：7 名家長出席 1B 班家長觀課（英語閱讀及寫作課堂）。</p> <p>Curriculum: 7 parents attended parents' lesson observation of class 1B (PLP-R/W).</p>
29/10	<p>課程組：10 名家長出席 1A 班家長觀課（英語閱讀及寫作課堂）。</p> <p>Curriculum: 10 parents attended parents' lesson observation of class 1A (PLP-R/W).</p>
30/10-4/11	<p>考試：一至五年級評估；六年級報分試。</p> <p>Exam: Assessment for P.1 to P.5 students. 1st Examination for P.6 students. (Exam for SSPA)</p>

31/10	<p>學習支援組：開展逢星期五進行的非華語學童中文興趣班，28名非華語同學參加。 Learning Support: Chinese Language Interest Class for non-Chinese speaking students started every Friday with 28 non-Chinese speaking students participated.</p>
	<p>學習支援組：開展「同儕伴讀計劃」，逢星期五小息時段於圖書館進行，由高年級同學擔任伴讀小導師，以一對一形式陪同各級同學進行閱讀活動。 Library: Peer-reading Scheme for non-Chinese speaking students started. Upper primary students will read along with NCS students during recess in the library.</p>
	<p>視覺藝術科：15名小小藝術家成員參加「道路安全學藝比賽2014·小學書籤設計比賽」。 Visual Arts: 15 students from 'Art Kids' participated in the 'Road Safety Artistic Competition 2014 · Primary Bookmark Design Competition'.</p>

2014年11月14日

校長：
黃麗娥